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M-am născut în 22 martie 1917 în Veneţia. Cînd aveam 10 ani, am fost trimis la un 
seminar romano-catolic în Piacenza, unde după doisprezece ani de şcoală am fost 
hirotonisit preot la 22 octombrie 1939. După două luni, cardinalul R. Rossi, superiorul 
meu, m-a trimis la Chicago ca să-l ajut pe preotul parohiei Maicii Domnului a 
comunităţii italiene de acolo. Aşa am lucrat mai întîi patru ani în Chicago şi mai apoi 
în New York. Nu m-am gîndit niciodată dacă predicile şi învăţăturile date de mine 
corespundeau Bibliei. Singura mea grijă şi ambiţie era să fiu pe placul papei.  
Într-o duminică din februarie 1944, cînd am deschis radioul, am dat din întîmplare 
peste transmisiunea unui serviciu divin protestant. Pastorul tocmai ţinea predica. De 
fapt, voiam să schimb postul, deoarece nu mi-era permis să ascult predici protestante. 
Dar curiozitatea era mai puternică şi astfel am ascultat mai departe.  
Textul biblic din care se predica a făcut să se clatine întreaga mea teologie: „Crede în 
Domnul Iesus Cristos şi vei fi salvat“ (Fapte 16:31). Aavea siguranţa salvării nu era 
deci un păcat împotriva Spiritului Sfînt! 
 
Domnul mă mustră 

Încă nu m-am convertit, dar m-am umplut brusc de îndoieli referitoare la Biserica 
Romano-catolică. Şi, tot dintr-o dată, m-a interesat mai mult ce spune Biblia decît ce 
spun dogmele şi decretele papei.  
În fiecare zi veneau în biserică oameni săraci şi îmi dădeau între 5 şi 30 de dolari ca să 
ţin o ceremonie – o liturghie – de doar două minute, cu promisiunea că prin aceasta 
vor fi eliberate din purgatoriu sufletele membrilor decedaţi din familia lor. Dar de 
fiecare dată cînd stăteam înaintea altarului şi-mi ridicam privirea asupra marelui 
crucifix, mi se părea că mă mustră Cristos şi mă conştientizează: „Tu îi furi pe aceşti 
oameni săraci care muncesc din greu prin faptul că le faci promisiuni false. Ceea ce-i 
înveţi tu pe oameni contrazice Cuvîntul lui Dumnezeu. Un om care a crezut în Cristos 
nu mai ajunge după moarte într-un loc de chin, căci e scris: „Fericiţi sunt de acum 
încolo morţii care mor în Domnul. Da, spune Spiritul, căci ei se odihnesc după 
ostenelile lor, deoarece faptele lor îi urmează“ (Evrei 10:14).  
Mi-a venit brusc şi alt gînd: Dacă noi preoţii şi papa avem chipurile posibilitatea şi 
puterea de a elibera suflete din purgatoriu prin liturghii şi indulgenţe, de ce să aşteptăm 
această salvare pînă ni se dau bani? Oare cineva care vrea să salveze un cîine din foc 
aşteaptă pînă ce a primit cinci dolari de la stăpînul cîinelui?  
Nu mă mai puteam uita la Cristosul crucificat de deasupra altarului. Cînd predicam că 
papa este Înlocuitorul lui Cristos şi urmaşul lui Petru, stînca infailibilă pe care este 
zidită Biserica lui Cristos, auzeam după aceea din nou vocea aceea mustrătoare: Tu l-ai 
văzut pe papa de la Roma – marele şi fastuosul său palat, grădinile palatului şi oamenii 
care îi sărută picioarele. Crezi cu adevărat că-L reprezintă pe Cristos? Iesus Cristos a 
venit ca să-i servească pe oameni. El a spălat picioarele discipolilor Săi şi n-a avut un 



loc unde să-Şi pună capul. Şi priveşte-L pe cruce! Crezi tu într-adevăr că Dumnezeu 
Şi-a zidit Biserica Sa pe un om? Biblia spune limpede că Înlocuitorul lui Cristos pe 
pămînt e Spiritul Sfînt şi nu un om (Ioan 14:16-17,26). Dacă Biserica Romano-catolică 
este zidită pe un om, atunci ea nu e Biserica lui Cristos. 
 
Cuvîntul lui Dumnezeu este suficient 

Încă tot predicam că Biblia nu este suficientă ca bază a credinţei şi că noi, ca s-o 
înţelegem, avem nevoie de tradiţie şi de dogmele Bisericii. Dar din nou s-a auzit vocea 
aceea în mine: Ceea ce predici tu este în contradicţie cu Biblia. Ce predici tu e fără 
sens. Dacă creştinii au nevoie de papă pentru a înţelege Biblia, care este lucrul de care 
au nevoie ca să-l înţeleagă pe papă? Dumnezeu condamnă tradiţia bisericească, căci 
fiecare poate să înţeleagă ceea ce trebuie să ştie despre salvarea lui. „Dar acestea au 
fost scrise pentru ca voi să credeţi că Iesus este Cristosul, Fiul lui Dumnezeu, şi prin 
credinţă să aveţi viaţă în numele Său“ (Ioan 20:31). 
 
Cine Şi‐a vărsat sîngele? 

Eu îi învăţam pe oameni să ceară ajutor Mariei şi sfinţilor, în loc să se adreseze direct lui 
Cristos. Dar vocea din mine a întrebat: Cine ţi-a dobîndit atunci la cruce salvarea? Cine ţi-a 
plătit vina prin faptul că Şi-a vărsat sîngele? Oare Maria, sfinţii, sau Iesus Cristos? Şi deşi tu – 
ca mulţi alţi preoţi – nu crezi în efectul scapularelor, novenelor, mătăniilor, statuilor şi 
lumînărilor, rabzi aceste lucruri în biserica ta. Tu afirmi că oamenii simpli au nevoie de 
lucruri simple care să le poată aminti de Dumnezeu. Şi mai ştii şi că aceste lucruri simple sunt 
o bună sursă de venit. Dar Dumnezeu nu vrea o casă de comerţ în biserica Sa. Cine crede în El 
trebuie să se închine Lui în spirit şi adevăr. Distruge idolii aceştia şi învaţă-i pe oameni să se 
roage strigînd numai la Dumnezeu. 
 
Cine poate ierta păcatele? 

Îndoielile mele erau deosebit de chinuitoare cînd şedeam în confesional şi ascultam 
spovedanii. Oamenii veneau la mine, îngenuncheau în faţa mea şi-mi mărturiseau 
păcatele. Şi eu ce făceam? Făceam semnul crucii peste ei şi mă purtam în aşa fel, de 
parcă aş fi avut puterea de a ierta păcate. Eu, un om păcătos, luam locul lui Dumnezeu, 
Îi revendicam dreptul de a judeca – şi auzeam această voce pătrunzătoare spunînd: Tu 
Îl jefuieşti pe Dumnezeu de onoarea care I se cuvine. Dacă nişte păcătoşi caută iertare 
pentru păcatele lor, trebuie să se adreseze lui Dumnezeu şi nu ţie. Este Legea lui 
Dumnezeu cea pe care au încălcat- o, de aceea Lui trebuie să-şi facă mărturisirea şi să-
I ceară iertare. Nici un om nu poate ierta păcate, numai Iesus poate, şi El o şi face.  
Ce limpede este totuşi mesajul Bibliei: „Ea va naşte un Fiu, şi tu să-I pui numele 
Iesus, căci El Îşi va salva poporul de păcatele lor“ (Matei 1:21). 
„În nimeni altcineva nu este salvare, căci nu există nici un alt nume sub cer dat 
oamenilor prin care trebuie să fim salvaţi“ (Fapte 4:12).  
„Dacă ne mărturisim păcatele, El este fidel şi drept ca să ne ierte păcatele şi să ne 
cureţe de orice nedreptate“ (1.Ioan 1:9).  
„Copilaşilor mei, vă scriu aceasta ca să nu păcătuiţi! Şi dacă cineva păcătuieşte, 
avem la Tatăl un Mijlocitor, pe Iesus Cristos cel drept“ (1.Ioan 2:1). 



 
Un singur Domn: Cristos 

În cele din urmă n-am mai putut să rămîn îm Biserica Romano-catolică, căci nu mai 
puteam servi la doi stăpîni, papa şi Cristos. Nu mai puteam reprezenta două învăţături 
contradictorii, tradiţia şi Biblia. Trebuia să mă decid: fie pentru papă, fie pentru 
Cristos, fie pentru tradiţie, fie pentru Biblie; şi prin graţia lui Dumnezeu alegerea mea 
a căzut asupra lui Cristos şi a Bibliei. În 1944 am părăsit preoţia romano- catolică şi 
religia romano-catolică. De atunci, Spiritul Sfînt m-a călăuzit să le vestesc catolicilor 
evanghelia şi să-i încurajez pe credincioşi să depună mărturie fără teamă înaintea 
catolicilor pentru salvarea în Iesus Cristos. 
 
 
Giuseppe Zacchello născut în nordul Italiei a experimentat naşterea din nou în Statele 
Unite ale Americii. După convertire, a ajuns cunoscut ca autor de cărţi şi de articole în 
revista „Catolicul convertit“. El era convins de faptul că trebuie să li se arate 
catolicilor învăţătura oficială a propriei lor Biserici. Numai dacă ar cunoaşte- o ar avea 
puterea de a părăsi Biserica şi de a da urmare adevărului Bibliei. Astăzi, fratele 
Zacchello este la Domnul său. 
 

(Traducător: Olimpiu S. Cosma) 
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